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Personen met een beperking  -  VIPA-middelen

Begin 2016 werd het volgende betreffende VIPA (Vlaams Infrastructuurfonds voor 
Persoonsgebonden Aangelegenheden) gecommuniceerd: “Zoals eerder door VIPA 
gecommuniceerd wordt de infrastructuurbetoelaging voor de voorzieningen voor 
personen met een handicap voorlopig terug ondergebracht bij het bestaande, klassieke 
financieringssysteem bij VIPA. Om het VIPA toe te laten de impact van de 
persoonsvolgende financiering op de infrastructuurbetoelaging in kaart te brengen en te 
onderzoeken wordt begin 2016 overleg met de sector opgestart. In afwachting van de 
uitkomst van dat overleg wordt vanuit VIPA een dossierstop ingesteld die ingaat vanaf 11 
januari 2016. Dit wil zeggen dat het VIPA vraagt om geen nieuwe dossiers meer in te 
dienen. Het overleg met de sector moet duidelijk maken op welke manier de 
investeringsbetoelaging voortaan kan verlopen rekening houdend met een context van 
persoonsvolgende financiering. Dit zal eveneens een aanpassing van de regelgeving 
vergen.”

Er werd reeds gesteld dat werd nagedacht om VIPA persoonsvolgend te maken. Daarbij 
zouden de middelen dan verdeeld worden over mensen die een VIPA-label hebben.

Naar aanleiding van de septemberverklaring communiceerde de minister het volgende: 
ook voor het komende begrotingsjaar wordt weer in 100 miljoen euro voorzien voor 
investeringen in welzijns- en zorginfrastructuur, waarmee onder meer het forfaitair 
systeem voor investeringen in de woonzorgcentra zal starten.

1. Wat is de stand van zaken betreffende het overleg met de sector in het kader van de 
VIPA-middelen?

2. Hoeveel van de 100 miljoen euro die voor 2017 uitgetrokken is voor investeringen in 
welzijns- en zorginfrastructuur is bestemd voor personen met een beperking? Zullen 
deze middelen volgens de oude VIPA-structuur worden verdeeld of zal het nieuwe 
uitgewerkte systeem gelden?

3. Is er een budget voor projecten die eerder VIPA-projectsubsidieaanvragen indienden, 
maar door de systeemverandering buiten de boot vielen?

4. Werd er bij de inschaling van personen met een beperking in het kader van de 
invoering van persoonsvolgende financiering rekening mee gehouden welke personen 
een VIPA-label zouden krijgen? Wat zijn de criteria hiervoor? Hoeveel personen 
binnen deze eerste inschaling zouden zo’n VIPA-label krijgen?



5. Wanneer iemand een VIPA-label krijgt en beslist om thuis te gaan wonen, kan hij 
dan die middelen ook meenemen om thuis verbouwingen te doen?

6. Tegen de invoering van PVF op 1 januari 2017 moeten voorzieningen hun woon- en 
leefkosten berekenen om contracten op te maken. Een belangrijke factor is 
duidelijkheid over eventuele VIPA-tussenkomst, wat is de timing voor communicatie 
hierrond?

7. Zal een voorziening die reeds in het verleden VIPA-middelen kreeg minder kosten 
hebben om door te rekenen aan zijn bewoners voor woon- en leefkosten? Zal dit 
geen oneerlijke concurrentie meebrengen naar andere voorzieningen toe? 

8. Wanneer met een VIPA-label gewerkt zou worden betekent dit dat recurrente 
uitgaven zullen worden ingeschreven in de begroting in plaats van 
investeringsuitgaven? Is hier uitbreidingsbeleid voor voorzien?
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1. Het nieuw financieringssysteem is in volle ontwikkeling. De werkgroep met 
vertegenwoordiging van de sector heeft de werkzaamheden recent afgerond.

2. Daarover werd nog geen beslissing genomen. Net als de vorige jaren is het de 
bedoeling om een significant bedrag aan investeringssubsidies voor te behouden 
voor de sector personen met een handicap. 

3. Nu de werkzaamheden van de voorbereidende werkgroep afgerond zijn, kan pas in 
detail in kaart gebracht worden wat de impact is van het nieuw financieringsconcept 
op de reeds ingediende subsidieaanvragen. Die analyse is lopende.

4. Het is niet de bedoeling om VIPA-budget te gebruiken voor verbouwingen van eigen 
woningen.

5. Neen, enkel de meerkost van aangepaste infrastructuur in collectieve woonvormen, 
wordt gefinancierd via VIPA.

6. De over het nieuw financieringssysteem uitgewerkte conceptnota zal op het 
raadgevend comité van het VAPH voorgelegd worden ter bespreking. Nadien kan de 
politieke besluitvorming plaats vinden en kan de communicatie gevoerd worden.

7. Personen met een VIPA-label die gehuisvest worden in gebouwen die in het verleden 
reeds met VIPA-betoelaging werden gerealiseerd, zullen pas aanleiding geven tot het 
uitbetalen van een VIPA-toelage aan de betrokken voorzieningen na het verstrijken 
van een bepaalde termijn (ten minste 20 jaar zal er verstreken moeten zijn na de 
ingebruikname van het gebouw volgend op de eerdere VIPA-betoelaging).

8. Het is de bedoeling dat op kruissnelheid voor alle personen die behoren tot de 
vooropgestelde groepen het VIPA-label forfait kan worden toegekend. 


